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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 03.06.2021  

Číslo: 03153/2021/ORRUPŽP-21624  

Vybavuje: Ing. Ľudmila Sekeráková 

e-mail:ludmila.sekerakova@vucke.sk 

telefón: 055/6196654 

  

 

ZÁPISNICA 

 

z 22. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 03.06.2021 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Informatívna  správa  o  príprave  územnoplánovacieho  podkladu: „Územná prognóza stra-

tegických hospodárskych parkov Košickej kotliny“ 

4. Informácia o činnosti referátu ÚPŽP 

(bod 2a/ z Plánu úloh komisie na I. polrok 2021) 

5. Regionálna inovačná stratégia Košického kraja  

6. Založenie a vstup Košického samosprávneho kraja do Košického klastra nového priemyslu 

7. Založenie a  vstup Košického samosprávneho kraja do Inovačného centra Košického kraja 

8. Vstupná správa PHRSR/IUS Košického kraja 

9. Rámcová obsahová náplň  zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho  kraja na  

II. polrok 2021  

10. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok  2021 

11. Informácia SVP, š.p. o revitalizácií vodných tokov – aktuálne informácie 

(bod 2c/ z Plánu úloh komisie na I. polrok 2021) 

12. Informatívna  správa  o  činnosti  spoločnosti  GLIP KOŠICE a. s. pri realizácií činností 

v oblasti regionálneho rozvoja 

13. Informatívna správa o činnosti  spoločnosti  GeoSurvey, s. r. o.  pri  realizácii činností 

v oblasti regionálneho rozvoja  

14. Návrhy, podnety, požiadavky 

15. Rôzne 

16. Záver 
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K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie po privítaní prítomných členov komisie a hostí otvoril 22. rokovanie 

komisie. Z celkového počtu 25 členov komisie bolo na začiatku rokovania prítomných 11 

členov komisie, jeden člen komisie bol prítomný online. Predseda komisie konštatoval, že 

komisia nebola uznášaniaschopná. Upozornil prítomných o vyhotovení zvukového záznamu 

použitím diktafónu výlučne pre potreby zhotovenia zápisnice. Navrhol pokračovať v rokovaní 

o jednotlivých bodoch programu. Návrh programu rokovania komisie bol vopred zaslaný 

všetkým členom komisie e-mailom.  

 

Predseda komisie navrhol do budúcna prejednať podnet na doplnenie Rokovacieho poriadku 

o ustanovenie, ktoré umožní zúčastniť sa jednotlivým členom rokovania komisie online, ak sa 

z rôznych dôvodov nevedia zúčastniť komisie prezenčne (v zbore), s tým, že budú mať hlas 

poradný. 

Prítomní členovia s týmto návrhom súhlasili. 

 

Záver: 

Prítomní členovia s návrhom programu rokovania komisie súhlasili. Komisia nehlasovala 

o návrhu programu. 

                     Prítomní: 12 členov  - prišiel jeden člen komisie – 9:20 hod.  

K bodu č. 2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

 

Uznesenie č. 19/2021  k bodu 10/ z 21. Komisie UPŽP zo dňa 13.04.2021:  

Komisia berie na vedomie aktuálne informácie o projektoch KSK a žiada, aby táto správa 

bola predložená zastupiteľstvu KSK. 

 

Plnenie: 

Informácie GLIP, GeoSurvey, strategické parky, agrokruhy sú predmetom rokovania komisie.  

Informácie GLIP, GeoSurvey, strategické parky Košickej kotliny budú poslancom zaslané 

emailom pred rokovaním zastupiteľstva.   

 

Požiadavka: 

Ing. Ovčiarka zašle všetkým členom komisie link na Radu partnerstva Košického kraja. 

 

Plnenie: 

Splnené. 

 
Diskusia:  

Ku kontrole plnenia uznesení a požiadaviek z komisie neboli pripomienky. 

 

Záver: 

O bode č.2 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 
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K bodu č. 3: 

Informatívna  správa  o  príprave  územnoplánovacieho  podkladu: „Územná prognóza 

strategických hospodárskych parkov Košickej kotliny“ 

 

Vyjadrenie:   

Predseda komisie informoval  členov komisie o zaslaní tohto materiálu všetkým členom ko-

misie emailom. O materiáli podrobne informovala Ing.arch. Anna Mareková z referátu územ-

ného plánovania a životného prostredia.  

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili:  

Ing. Tomáš Dražil PhD., JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, JUDr. Jozef Harajdič, Ing. Slavomír 

Zubriczky, Ing. Viktor Dulina. 

Na otázky zodpovedala p. Mareková a p. Ovčiarka. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- informácia o prerokovaní konceptu ÚPN-O Valaliky – strategický park, 

- využitie brownfieldov, nie vytváranie nových priemyselných plôch, 

- mesto Košice disponuje nevyužitými areálmi – napr. magnezitka, VSS,  

- nové zábery poľnohospodárskej pôdy pre priemysel, 

- povinnosť investora revitalizovať územia, ktoré už boli znehodnotené priemyselnou 

činnosťou, 

- stanoviská dotknutých obcí  k zadaniu pre územnú prognózu,  

- nedokonalosť legislatívy – Valaliky sa nachádzajú v okrese, ktorý je zaradený ako 

„zaostalý región“, 

- Janík –bioplynová stanica – došlo k zmene činnosti na spaľovanie odpadu, OU Košice – 

okolie na požiadanie neposkytol informáciu o zmene stanoviska k posudzovaniu  vplyvov 

na ŽP v rámci zákona  EIA, 

- U.S.Steel Košice – ak odíde vznikne ďalšia hnedá plocha, na ktorú sa budú čerpať 

eurofondy na zmenu využitia územia na bývanie, vo Valalikoch dôjde k čerpaniu 

eurofondov pre vznik priemyslu , 

- prehodnotiť ako KSK môže pomáhať regiónu a kde sústreďovať výrobné a iné kapacity 

v rámci kraja, 

- nesúhlas s GLIP-om, využiť plochy prekladiska Čierna nad Tisou, využitie na 25 % (TKD 

Dobrá – tovar vybavený do 30  minút), nesústreďovať všetky aktivity do Košíc, riešiť 

zamestnanosť v okresoch s vysokou nezamestnanosťou nie dochádzkou za prácou do 

Košíc s následkami dopravných záťaži a vytváraním emisií,  

- riešiť využitie poľnohospodárskej pôdy pestovaním s následným spracovaním produktov 

v danom území, 

- otázka či sú v okrese Košice-okolie nejaké brownfieldy, 

- zmapovať brownfieldy na území Košického kraja na základe vytypovaných parametrov,  

zdĺhavé majetkové vysporiadanie týchto pozemkov (poľnohospodárske družstva, SPF), 

nemožnosť získania stavebných povolení ak nie je vlastníkom parcely,  

- obce majú spracované územné plány, preto pri zmene využitia územia „sivých plôch“ na 

plochy pre bývanie je podmienkou zmeniť územný plán, kde o tom rozhodne obecné 

zastupiteľstvo. 
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Požiadavka 1: 

Odbor regionálneho rozvoja poskytne komisii prvotné základné informácie o brownfieldch na 

území Košického kraja, ktorými disponuje. Následne sa rozhodne o spracovaní pasportizácie 

brownfieldov na území Košického kraja na základe zadefinovaných parametrov. 

 

Záver: 

O bode č.3 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č.4: 

Informácia o činnosti referátu ÚPŽP 

(bod 2a/ z Plánu úloh komisie na I. polrok 2021) 

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie informoval  členov komisie o zaslaní tohto materiálu všetkým členom ko-

misie emailom. O materiáli podrobne informovala Ing.arch. Anna Mareková z referátu územ-

ného plánovania a životného prostredia.  

 

Diskusia: 

K informácii o činnosti referátu ÚPŽP neboli pripomienky. 

 

Záver: 

O bode č.4 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 5: 

Regionálna inovačná stratégia Košického kraja  

 

Vyjadrenie:  

Ing. Matej Ovčiarka, vedúci odboru regionálneho rozvoja oboznámil prítomných 

s Regionálnou inovačnou stratégiou (RIS) Košického kraja, ktorá predstavuje aktívny nástroj 

na posilnenie konkurencieschopnosti regiónu. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili:  

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, JUDr. Jozef Harajdič. 

Na otázky zodpovedal p. Ovčiarka. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- náklady v rámci inovačnej stratégie. 

 

Záver: 

O bode č.5 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 
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K bodu č. 6: 

Založenie a vstup Košického samosprávneho kraja do Košického klastra nového prie-

myslu 

 

Vyjadrenie:  

Ing. Matej Ovčiarka, vedúci odboru regionálneho rozvoja podrobne informoval o projekte 

Košický klaster nového priemyslu (Cassovia New Industry Cluster – CNIC), ktorého hlavným 

cieľom je vytvoriť nový high – tech priemysel v regióne východného Slovenska prostredníc-

tvom úzkej spolupráce medzi univerzitami, ústavmi SAV a súkromnými high – tech spoloč-

nosťami a so silnou podporou regionálnych orgánov. 

 

Diskusia: 

K  Založeniu a vstupu Košického samosprávneho kraja do Košického klastra nového priemys-

lu neboli žiadne pripomienky. 

 

Záver: 

O bode č.6 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 7: 

Založenie a  vstup Košického samosprávneho kraja do Inovačného centra Košického 

kraja 

 

Vyjadrenie:  

Ing. Matej Ovčiarka, vedúci odboru regionálneho rozvoja podrobne informoval 

o novovzniknutom Inovačnom centre Košického kraja (ICKK), ktorého poslaním je 

motivovať a spájať univerzity, verejnú správu a podnikateľský sektor a vytvárať podmienky 

pre ich efektívnu spoluprácu, výmenu informácií, tvorbu nových produktov a služieb, 

zdieľanie nových poznatkov a tým zvýšenie inovačného potenciálu celého kraja.  

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili:  

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, JUDr. Jaroslav Hlinka, JUDr. Jozef Harajdič, Lukáš Jánošík. 

Na otázky zodpovedal p. Ovčiarka. 
 

Predmetom diskusie boli témy: 

- činnosť inovačného centra – personálne zabezpečenie, miesto výkonu, finančné náklady, 

udržateľnosť a návratnosť, 

- otázka, či bola spracovaná štúdia, ktorá vyhodnotila návratnosť všetkých inkubátorov na 

Slovensku,  

- otázka, čo sa očakáva od poslancov KSK – odsúhlasenie právnickej osoby a financií 

z rozpočtu pre inovačné centrum, ako to vidia neposlanci, občania, výška príspevku KSK, 

- myšlienka je dobrá ale vzniká príliš veľa nových spoločností, stráca sa prehľad, zatiaľ nie 

sú výsledky, 

- po vzniku platformy, kedy bude možné reálne požiadať o službu, 

- sprostredkovateľské služby za poplatok, členské príspevky od podnikateľských subjektov, 

- Košice už realizovali projekt eurodom Floriánska pre mladých podnikateľov na realizáciu 

svojich inovačných nápadov,  

- zapojenosť mesta Košice do tohto projektu (Terasa).    
 

Záver: 

O bode č.7 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 
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K bodu č. 8 

Vstupná správa Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického 

samosprávneho kraja/Integrovanej územnej stratégie Košického kraja 

 

Vyjadrenie:  

Ing. Matej Ovčiarka, vedúci odboru regionálneho rozvoja podrobne informoval o Vstupnej 

správe pre spracovanie Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického 

samosprávneho kraja (PHRSR KSK) vrátane Integrovanej územnej stratégie Košického kraja 

(IÚS KK). Oboznámil členov komisie o vytvorení Rady partnerstva a štatútu v rámci 

Košického samosprávneho kraja, ktorá predstavuje hlavnú platformu pre prípravu, 

schvaľovanie a implementáciu Vstupnej správy pre spracovanie PHRSR KSK vrátane IÚS 

KK.  

Prítomní: 11 členov  - odpojil sa jeden člen komisie – 10:00 hod. 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili:  

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, PaedDr. Jana Skokanová, Ing. Michal Kravčík, Ing. Slavomír 

Zubriczky, JUDr. Jozef Harajdič. 

Na otázky zodpovedal p. Ovčiarka. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- existuje štruktúra zastupiteľských orgánov, ktoré zodpovedajú občanom za to, ako sa 

narába s verejnými prostriedkami kraja, 

- vytvorené rady partnerstva, ktoré nie sú menované ministrom, nie sú ani volené a nie sú 

súčasťou zastupiteľstva - vznik paralelnej štruktúry, 

- PHSR  - zásobník projektov, o ktorom rozhoduje EÚ, 

- príklad: Ďurkov – tepelná energia nepatrí do UMR-u lebo Kechnec potrebuje funkciu,  

- otázky: kto schválil štatút, kto nominoval členov rady,  

- oslovené obce si volili zástupcov za jednotlivé sektory, štatutári  jednotlivých obcí sa 

dohodli na nominácií, bolo oslovených 440 obcí, vytvorených 6 regiónov,  

Prítomní: 12 členov  - prišiel jeden člen komisie – 11:00 hod. 

- rada partnerstva – určiť spôsob zbierania nápadov, informácií, ako sa to bude kreovať, aké 

budú priority v danom regióne vo väzbe na PHSR, aká bude metodika – harmonogram 

stretnutí,  vyhodnocovanie dát a poznatkov,  

- projekt „kvalita verejnej správy“ – sú vstupy ako zefektívňovať verejnú správu?, 

- uskutočnené stretnutia štatutárov v jednotlivých okresoch, v pracovných skupinách,  

- v spolupráci s odborom regionálneho rozvoja sa budú zbierať, konkretizovať 

a špecifikovať priority, ktoré sú v tom ktorom regióne prioritné, 

Prítomní: 11 členov  - odišiel  jeden člen komisie – 11:20 hod. 

- efektívne využitie možností, ktoré môžu prísť do regiónu, vedieť aký má byť výsledok, 

- všetci na tom budú participovať a odbor regionálneho rozvoja to bude koordinovať, 

požiadavky vychádzajú od obcí smerom k regiónu, 

- PHSR obce – PHSR kraja: príklad rozvoja cyklotrás (priorita obce aj regiónu), Eurovelo, 

- otázka: aký je postup pri požiadavke (priorite) obce? 

 

Záver: 

O bode č.8 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 
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K bodu č. 9 

Rámcová obsahová náplň  zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 

II. polrok 2021  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie informoval členov komisie o zverejnení materiálu pre poslancov 

a neposlancov v Aplikácii Digitálne Zastupiteľstvo. 

 

Diskusia:  

K Rámcovej obsahovej náplni  zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. 

polrok 2021 za oblasť regionálneho rozvoja neboli pripomienky. 

 

Záver: 

O bode č.9 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 10: 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok  2021 

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie informoval o návrhu Plánu úloh komisií Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja na II. polrok  2021. 

 

Požiadavka 2: 

Predseda komisie ÚPŽP  JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský požiadal všetkých členov Komisie 

o zaslanie podnetov do Plánu úloh na II. polrok 2021 emailom do termínu 10.06.2021 tajom-

níčke komisie. 

 

Záver: 

O bode č.10 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná.  

 

K bodu č. 11: 

Informácia SVP, š.p. o revitalizácií vodných tokov – aktuálne informácie 

 

Vyjadrenie:  

Ing. Čarnogurská z SVP š.p. OZ Košice informovala prítomných formou prezentácie o: 

 opatreniach na zlepšenie pozdĺžnej kontinuity vodných útvarov ( spriechodnenia mig-

račných bariér na vodných tokoch) na území Košického samosprávneho kraja  

 opatreniach na zlepšenie laterálnej kontinuity - revitalizačných zásahoch na území Ko-

šického samosprávneho kraja  

 pripravovanej Koncepcii revitalizácií vodných tokov v súvislosti s aktualizáciu Vod-

ného plánu Slovenska. 

 najnovších projektoch SVP š. p., OZ Košice  súvisiacich s revitalizáciami vodných to-

kov.  

 

Diskusia:  

Do diskusie sa zapojili:  

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, Ing. Michal Kravčík. 

Na otázky zodpovedala Ing. Čarnogurská. 
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Predmetom diskusie boli témy: 

- komisia pre revitalizáciu vodných tokov pri MŽP SR – nie je zastúpený  Košický kraj, 

- 42 vodných útvarov na území Košického kraja – Koncepcia revitalizácie vodných útvarov 

(zahrnutá vo Vodnom pláne Slovenska), 

- nie je navrhovaná renaturalizácia v Košickom kraji na niektorom vodnom útvare, 

- pod SVP š.p. prešli všetky vodné toky napr. v Mestských lesoch Košice, napr. Belžiansky 

potok, Račí potok a starostlivosť o nich. 

Prítomní: 8 členov  - odišli traja členovia komisie – 12:00, 12:15 hod. 

 

Požiadavka 3: 

Predseda komisie navrhol pozvať zástupcu OÚ Košice, odboru starostlivosti o ŽP, aby pred-

stavil koncepciu rozvoja vodovodov a kanalizácií (Plán rozvoja verejných vodovodov a verej-

ných kanalizácií pre územie Košického kraja na roky 2021-2027). Táto požiadavka bude zahrnu-

tá do Plánu úloh komisie ÚPŽP na II. polrok 2021.  

 

Záver: 

O bode č.11 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná.  

 

K bodu č. 12: 

Informatívna  správa  o  činnosti  spoločnosti  GLIP KOŠICE a. s. pri realizácií činností 

v oblasti regionálneho rozvoja 

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie informoval členov komisie o zaslaní materiálu pre poslancov a neposlancov 

emailom.  

 

Diskusia:  

K Informatívnej  správe  o  činnosti  spoločnosti  GLIP KOŠICE a. s.  diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

O bode č.12 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 13: 

Informatívna správa o činnosti  spoločnosti  GeoSurvey, s. r. o.  pri  realizácii činností 

v oblasti regionálneho rozvoja  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie informoval členov komisie o zaslaní materiálu pre poslancov a neposlancov 

emailom. 

 

Diskusia:  

K Informatívnej  správe  o  činnosti  spoločnosti  GeoSurvey, s. r. o. diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

O bode č.13 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 
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K bodu č. 14: 

Návrhy, podnety, požiadavky 

 
Diskusia:  

Neboli predložené žiadne návrhy, podnety a požiadavky. 

K bodu 15: 

Rôzne 

 
Diskusia:  

Všeobecná rozprava neprebehla. 

 

K bodu 16: 

Záver 

Predseda komisie JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský konštatoval, že program 22. rokovania 

Komisie ÚPŽP bol vyčerpaný, poďakoval členom komisie za aktívnu účasť a poprial im 

pekný deň.  

 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. Ľudmila Sekeráková 

tajomníčka komisie 

...................................................... 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský   

predseda komisie 

 

 

 


